
كرش بهترين مربي خارجي پس از انقلاب 
برنامه ن��ود اي��ن هفت��ه در حالي  روي 
آنتن رفت كه س��ؤال نظرسنجي برنامه 
به انتخ��اب بهترين مرب��ي خارجي بعد 
از انقاب اس��امي اختصاص داش��ت. 
بينن��دگان ن��ود باي��د از مي��ان برانكو 
ايوانكوويچ، اس��تانكو، زلاتكو كرانچار و 
كارلوس كرش بهترين مربي خارج��ي را انتخاب مي كردند كه 
در پايان اين مربي پرتغال��ي تيم ملي بود كه با كس��ب 45/95 
درصد بهترين مربي خارجي بعد از انقاب اسامي شد. البته اين 
برتري در حالي اتفاق افتاد كه كرش در رقابتي نزديك با برانكو 
ايوانكوويچ عنوان برترين مربي خارجي بعد از انقاب را از آن خود 
كرد. پيش از اين در برنامه نود علي پروين طي نظر سنجي عنوان 

بهترين مربي ايراني پس از انقاب دست پيدا كرده بود. 

مديراني كه جاده صاف كن گسترش فساد 
اخلاقي در فوتبال مي شوند

مصاحبه تكان دهنده يكي از فوتباليس��ت هاي قديمي درباره وضعيت 
ناهنجار اخاقي فوتبال ايران نشان مي دهد كه بر خاف عقيده مسئولان 
و مديران فدراسيون فوتبال و وزارت ورزش كه معتقدند فساد در فوتبال 
وجود ندارد، اين ورزش پرطرفدار روزهاي س��ياهي را از نظر اخاقي و 
فرهنگي پشت س��ر مي گذارد. اگر چه در دوره هاي گذشته هم در بين 
اهالي فوتبال برخي مواقع كج روي هايي در سطح جامعه ديده مي شد اما 
به نظر مي رسد در يك دهه گذشته فساد در فوتبال ايران اوج گرفته است، 
عاوه بر موضوع فساد مالي و دلالي كه در سطح فدراسيون و باشگاه هاي 
مختلف كشور ديده مي شود، فساد اخاقي جامعه فوتباليست روند رو به 
صعودي در سال هاي اخير داشته است، به طوري كه برخي اعتقاد دارند 
كمتر مي توان در بين فوتباليست هايي كه نامي براي خودشان دست و 
پا كرده اند و به شهرت رسيده اند، كسي را پيدا كرد كه با توجه به شرايط 
جديدي كه پيدا كرده است، به سمت كارهاي غير اخاقي كشيده نشده 
باشد. اين واقعيت تلخ و سياه فوتبال كشورمان است كه بايد مورد توجه 
قرار بگيرد، با اين حال به نظر مي رسد نه محمود گودرزي، نه مسئولان 
فدراسيون فوتبال و نه باشگاه ها  در اين باره كمترين دغدغه اي ندارند. 
البته در فدراسيون فوتبال و به خصوص در سال هاي گذشته و در دوره 
دوم رياست علي كفاشيان، او نشان داده است كه اراده اي براي برخورد 
با فساد اخاقي رايج در فوتبال كشور ندارد و نحوه برخورد فدراسيون 
كفاشيان با پرونده هاي اخاقي برخي فوتبالي ها به خوبي ثابت مي كند 

كه براي او، اخاق محلي از اعراب هم ندارد. 
واكنش فدراس��يون فوتبال به پرونده فس��اد در فوتبال هم به خوبي 
نمايانگر اين مس��ئله اس��ت كه در مجموعه فعلي فدراسيون اراده اي 
براي بهبود فضاي فرهنگي و اخاقي فوتبال وجود ندارد، به خصوص 
اينكه كفاشيان و همكارانش در ماجراي پرونده غير اخاقي دروازه بان 
پرس��پوليس و فوتباليس��ت هايي كه جرم جعل انجام داده بودند، با 
بي تفاوتي محض از كنار اين پرونده ها كه سرو صداي زيادي در سطح 
جامعه به راه انداخت گذشت و هيچ گونه مجازات و محروميتي را براي 
آنها در نظر نگرفت. اهمال فدراسيون فوتبال با فساد اخاقي و فرهنگي 
در فوتبال كار را به جايي رسانده كه به گفته يكي از بازيكنان قديمي، 
در اين فوتبال كوچك ترين فساد اين فوتباليست ها، مصرف مشروبات 
الكلي و مواد مخدر اس��ت! با توجه به وضعيت قرمز اخاقي به وجود 
آمده در بين فوتبالي ها كه هر روز پرونده جديدي از آن رو مي شود و 
روي جلد روزنامه ها قرار مي گيرد، بي توجهي فدراسيون و مسئولان 
آن به چنين مس��ائلي نش��ئت گرفته از عدم اعتقاد آنها به برخورد با 
ناهنجاري هاي اخاقي اس��ت كه زمينه ساز گس��ترش فساد در بين 

اهالي فوتبال شده است. 
عاوه بر فدراسيوني ها، وزارت ورزش هم نشان داده است كه بر خاف 
شعارهاي اوليه گودرزي در بدو ورودش به مديريت ورزش، برنامه اي براي 
برخورد با ناهنجاري اجتماعي جامعه ورزش به خصوص در حوزه فوتبال 
ندارد. به خصوص اينكه مديركل حراست وزارت ورزش در مصاحبه اي 
منكر كارهاي غير اخاقي در بين بازيكنان فوتبال شده است و ادعا كرده 
است كه پرونده اي در اين رابطه به وزارت ورزش نرسيده است. اين در 
حالي است كه گودرزي در ابتداي فعاليتش به عنوان وزير ورزش، همواره 
در مصاحبه هايش از برخورد با فساد صحبت مي كرد. با اين حال با مرور 
زمان مشخص ش��د كه وعده هاي وزير ورزش تنها شعارهايي توخالي 
بوده اس��ت و حتي كار به جايي رس��يد كه محمود گودرزي در جهت 
خاف وعده هايش براي مبارزه با فساد، دست به قلم برد و در حمايت از 
فوتباليست هاي سرباز فراري كه مرتكب جرم جعل شده بودند، به ستاد 

كل نيروهاي مسلح نامه نوشت و خواستار بخشش آنها شد!
در اين بين تكليف باشگاه ها هم مشخص است. آنها نه تنها براي برخورد 
با فساد اخاقي و ناهنجاري هاي بازيكنانشان برنامه اي ندارند، بلكه با 
ريش گرو گذاش��تن و جور كردن وثيقه هاي مختلف، بازيكنانشان را 
شبانه از پاسگاه ها خارج مي كنند تا نشان دهند كه شاخصه هاي اخاقي 
و فرهنگي بازيكنان برايشان اهميتي ندارد، مانند يكي از باشگاه هاي 
بزرگ كه با وجود پرونده سنگين اخاقي دروازه بانش، تنها وقتي مجبور 
ش��د كه اين بازيكن را براي مدتي كوتاه از تمرينات كنار بگذارد كه با 

حكم دادستاني روبه رو شد. 
حال با توجه به وضعيتي كه بر فدراسيون، وزارت و باشگاه ها حاكم است و 
آنها ذره اي اراده براي برخورد با ناهنجاري هاي فوتبالي  ندارند، بايد در آينده 
نزديك در انتظار بر ما شدن پرونده هاي بيشتري از فساد اخاقي برخي 
بازيكنان فوتبال باشيم، بازيكناني كه با سوء استفاده از پول و شهرتشان 
چوب حراج بر اخاق و ارزش ها مي زنند و نه تنها با آنها برخوردي نمي شود، 

بلكه با سكوت مسئولان، بيشتر از قبل در منجاب فساد فرو مي روند. 

ليگ قهرمانان اروپا
 جدال اسپانيايي– انگليسي 

براي رسيدن به فينال
دومين فيناليست اين فصل ليگ قهرمانان اروپا امشب با مصاف رئال مادريد 
و منچستر سيتي مشخص مي شود. مرحله نيمه نهايي اين مسابقات در حالي 
در سانتياگو برنابئو به پايان مي رسد كه هر دو تيم براي رسيدن به ديدار 
نهايي انگيزه هاي زيادي دارند. در اين بين تيم انگليسي كه در بازي رفت 
موفق شد يك تساوي بدون گل خانگي مقابل كهكشاني ها بگيرد مي كوشد 
از اين فرصت استفاده كند. اين در حالي است كه مانوئل پلگريني آخرين 
روزهايش را در سيتي سپري مي كند. اين سرمربي اهل شيلي اميدوار است 
تيم دوم منچس��تر را حداقل به فينال ليگ قهرمانان برساند و با افتخار از 
سيتي برود. داويد سيلواي مصدوم بازي امشب را از دست داده است. اين 
اولين باري است كه منچستر سيتي به نيمه نهايي اروپا صعود كرده است. 
آبي ها كه خاطره خوبي از رويارويي با تيم هاي اس��پانيايي ندارند پيش از 
اين پنج شكست، دو پيروزي و يك تساوي در بازي هاي خارج از خانه شان 
مقابل حريفان اسپانيايي دشت كرده اند. اين در حالي است كه تيم پلگريني 
اين هفته تن به شكست داده اس��ت. رئال ميزبان بازي برگشت در مقابل 
هواداران پرتعداد خود قصد دارد راهش را براي حضور در فينال هموار كند. 
رئال كه آخرين بازي لاليگا را با برد يك بر صفر پشت سرگذاشته هنوز هم 
براي قهرماني در اسپانيا اميد زيادي دارد. قوهاي سفيد منتظر لغزش بارسا 
و اتلتيكو هستند تا جام را از آن خود كنند. اين بيست و هفتمين باري است 
كه رئال مادريد براي رسيدن به فينال مي جنگد. باوجود آنكه مادريدي ها 
شش سال پياپي است كه به اين مرحله مي رسند اما در اين مدت تنها يك 
بار موفق به صعود به فينال شده اند كه آن هم به قهرماني اين تيم منجر شد. 
رئال مادريد در بازي هاي خانگي اش در مقابل نماينده هاي جزيره تاكنون 
تنها دو بار شكست خورده است. حضور يا عدم حضور كريس رونالدو به يكي 
از دغدغه هاي اصلي هواداران تيم تبديل شده. هنوز معلوم نيست مهاجم 
پرتغالي مي تواند در بازي برگشت به ميدان برود يا نه. كريم بنزما اما با برطرف 

شدن آسيب  ديدگي اش احتمالاً مي تواند پا به توپ شود. 
-------------------------------------------------------------

رؤياي روباه آبي به واقعيت تبديل شد
لستر قهرمان ليگ جزيره

تساوي چلسي و تاتنهام قهرماني ليگ انگليس را تقديم لسترسيتي كرد. 
تاتنهام در فاصله دو هفته مانده به پايان ليگ جزيره نتوانست در مصاف 
با آبي هاي استمفوردبريج پيروز شود و اينگونه بود كه قهرماني روباه آبي 
با 77 امتياز قطعي ش��د. قهرمان جديد جزيره به رغم س��رمايه اندكش 
نسبت به ساير حريفان روياي تصاحب جام را به واقعيت تبديل كرد. لستر 
همان تيمي است كه س��ال قبل براي بقا در ليگ برتر مي جنگيد. حتي 
خوشبين ترين هوادار لستري نيز تصور نمي كرد دو هفته قبل از پايان ليگ 
جشن قهرماني به راه بيندازند. قهرمان اين فصل انگليس پيش از اين سه بار 
فاتح جام اتحاديه شده و يك بار نيز قهرماني در جام خيريه را جشن گرفته 
است. عنوان نايب قهرماني در سال 1929 مهم ترين افتخار آنها در ليگ برتر 
بود. قهرمان اين فصل جزيره در فصل آتي ليگ قهرمانان يكي از تيم هاي 
سرگروه خواهد بود. سرمربي لستر را بايد خوشحال ترين فرد در اين شهر 
خواند. كلوديو رانيري كه پيش از آمدن به لستر سيتي به خاطر نتايجش 
از تيم ملي يونان اخراج شده بود قهرماني در انگليس را مزد تحمل شرايط 
سخت پس از اخراجش عنوان كرد: »64 ساله ام و از مدت ها پيش در حال 
جنگيدن بوده ام، اما هميشه خوش بين بودم و به همه چيز نگاهي مثبت 
داشتم. هميشه فكر مي كردم كه درنهايت در يك جايي قهرمان يك ليگ 
مي شوم. من همان كسي هستم كه فدراسيون فوتبال يونان مرا اخراج كرد، 
شايد يكي آنجا فراموش كرده بود كه من در دوران مربيگري ام چه كارهايي 
انجام داده ام. من همان كسي هستم كه روي نيمكت يونان نشسته بودم 
و تغييري نكرده ام. در لسترسيتي خواهم ماند. امسال كاري انجام داديم 
كه ديگر نمي توان تكرارش كرد. سال آينده ما براي قرار گرفتن در جمع 
10 تيم بالاي جدول خواهيم جنگيد، يعني اميدوارم كه اين گونه باشد. ما 
بايد به پيشرفتمان ادامه دهيم. واقعاً احساس غرور مي كنم. زماني كه وارد 
لسترسيتي شدم هرگز تصور نمي كردم كه روزي چنين موفقيتي كسب 
كنيم. من مرد عمل گرايي هستم و تنها هدفم اين بود كه بازي ها را يكي پس 

از ديگري ببريم و به بازيكنانم كمك كنم كه هر هفته پيشرفت كنند.«

ديدارهاي هفته شش�م ليگ قهرمانان آسيا 
امروز با مص�اف نمايندگان اصفهان�ي ايران 
ب�ا تيم ه�اي عربس�تاني ادامه مي ياب�د. آن 
هم در حال�ي كه ه�ر دو ديدار تش�ريفاتي و 
صد البته حيثيتي اس�ت. حذف س�پاهاني ها 
از گردونه رقابت ها مش�خص اس�ت، درست 
مثل صع�ود قطع�ي ذوب آهن. ب�ا اين وجود 
هر دو تيم ب�ا هدفي فراتر از كس�ب پيروزي 
براي س�ه امتياز اين بازي به ميدان مي روند. 

   ذوب  به دنبال حذف نماينده عربستان
س��عودي ها تصور مي كردند گرفتن حق ميزباني 
از نمايندگان ايران ب��ه معناي پايان كار اس��ت و 
مي توانند با اين ترفند، به تمام اهداف خود برسند. 
اما ذوبي ها ثابت كردند كه هميش��ه هم نمي توان 

با تكيه بر دلاره��اي نفتي، باند ب��ازي و لابي هاي 
غيراخاقي به هدف رسيد. حالا النصر عربستان، به 
رغم تمام تاش هايي كه بيرون از زمين بازي انجام 
داده، سرنوشتش دست ذوب آهن است. نماينده 
اصفهاني ايران كه صعودش را پيشتر قطعي كرده 
و بازي ساعت 21:45 امشب در امارات برابر النصر، 
برايش جز يك ديدار تشريفاتي نيست. شاگردان 
گل محمدي با س��ه گل تيم النصر عربستان را از 
عمان بدرقه كردند تا صعود و سرگروهي ش��ان در 
ليگ قهرمانان آسيا قطعي شود و حالا يك تساوي 
برابر النصر هم مي تواند صعود ذوب آهن به عنوان 
تيم نخست گروه را رقم بزند. اما نماينده اصفهاني 
ايران امشب به دنبال چيزي بيش از سه امتياز اين 
ديدار است. ياران گل محمدي قصد دارند با تكرار 

نتيجه اي شبيه بازي رفت و شكست النصر،  جوابي 
دندان شكن به حيله گري هاي سعودي ها بدهند كه 
همواره در پي رسيدن به نتيجه،  بيرون از مستطيل 
سبز هستند. ضمن اينكه گل محمدي معتقد است 
تيمش مي خواهد در اين بازي قدرت خود را به رخ 
آسيا بكشد: »النصر تيم خطرناكي است،  اما اين بازي 
براي ما خيلي مهم است و مي خواهيم قدرتمان را در 

آسيا نشان بدهيم و توانايي هايمان را ارائه كنيم.«
النصرعربستان براي صعود اما نه فقط بايد ذوب 
آهن را شكست بدهد، كه بايد اميدوار باشد لخويا 
هم مقابل تيم ته جدولي بنيادكار شكست بخورد. 
رائول كاندا، سرمربي النصر در خصوص اهميت 
اين بازي مي گويد: »برخاف تصور برخي بازي با 
ذوب آهن براي ما بسيار اهميت دارد. مي خواهيم 

به مسئوليت خودمان در قبال فوتبال عربستان 
عمل كنيم. اين بازي و س��ه امتي��ازش اهميت 
بسياري براي ما دارد. چراكه يك بازي بين المللي 

و حيثيتي براي كشورمان است.«
بازي النصر همانطور ك��ه انتظار مي رفت قبل از 
رويارويي با ذوب آهن در مس��تطيل سبز شروع 
شد. از بدو ورود كاروان اين تيم به امارات. البته 
به دنبال كارشكني عربستاني ها در رزرو هتل و 
مسائل مربوط به حمل و نقل كاروان ذوب آهن 
و معطلي در ف��رودگاه و... در دوبي، مديران اين 
باشگاه اصفهاني به نماينده كنفدراسيون فوتبال 
آسيا شكايت كردند. باشگاه النصر عربستان حتي 
پول هتل محل اقامت را هم پرداخت نكرده بود 
اما در نشست هماهنگي بازي با بهانه جويي گفته 
شد كه پول دو روز پيش پرداخت شده است اما 
سيستم بانكي مشكل ساز ش��ده كه مورد قبول 
مسئولان ايراني واقع نشد و مديران النصر مجبور 

به عذرخواهي از ذوب آهن شدند. 
   زردپوشان به دنبال حذف آبرومندانه

درحالي كه ذوب آهن براي حذف نماينده عربستان 
به ميدان مي رود، سپاهان به دنبال وداعي باشكوه با 
ليگ قهرمانان آسياست. شكست چهار بر صفر برابر 
الاتحاد عربستان در دور رفت به معناي پايان حضور 
زردپوشان اصفهاني در اين دوره از رقابت هاي ليگ 
قهرمانان آسيا بود. پاياني كه البته مي تواند در ديدار 
ساعت 19:۳0 امروز س��پاهان در مسقط عمان با 
پاياني باشكوه براي زردپوشان اصفهاني به همراه 
باشد. س��پاهان در اين بازي با يك تغيير فاحش 
نس��بت به بازي قبل به ميدان م��ي رود. در ديدار 
دوباره با الاتحاد عربس��تان ديگر ايگور استيماچ 
سرمربي تيم نيست و قاسم زاغي نژاد روي نيمكت 
سپاهان مي نش��يند. تيمي كه با س��ه امتياز و در 
اختيار داشتن ضعيف ترين خط دفاع و حمله گروه، 
قعرنشين است اما اين فرصت را دارد كه در آخرين 
مصاف امسال، با نمايش��ي ديدني،  آبرومندانه از 
گردونه رقابت ها حذف شده و از نماينده عربستان 
هم انتقام كارشكني هايش را بگيرد. خصوصاً كه دو 
پيروزي پياپي در رقابت هاي ليگ، انگيزه و روحيه 
س��پاهاني ها را بالا برده و سرنوشت الاتحاد هم به 
دست اين تيم اس��ت و همين فرصت خوبي است 
تا سپاهان با جبران شكس��ت پرگل ديدار قبلي با 
الاتحاد، روياي صعود نماينده عربستان را نقش بر 

آب كرده و انتقام خوبي از سعودي ها بگيرد.
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قهرماني لستر حاصل استفاده از 
موقعيت هاي گل

قهرماني لسترسيتي در جزيره نشان داد 
براي موفقيت لزوماً مجبور به تصاحب توپ 
و ميدان نيستيد. در واقع لستر بدترين آمار 
پاس صحيح را در بين تيم هاي ليگ برتر 
در اختيار دارد. اما با كس��ب يك تساوي 
در اولدترافورد و تساوي چلسي و تاتنهام 
جام به لس��تر رف��ت. البته اي��ن واقعيت 
تنها مختص لسترس��يتي نمي شود و در 
ساير ليگ ها هم هستند تيم هايي كه در 
مقايسه با رقبا آمار خوبي ندارند ولي جايگاه قابل توجهي در جدول در 
اختيارشان است. آمار تصاحب توپ اتلتيكو مادريد اصاً جالب توجه 
نيس��ت ولي با اين اوضاع شانس كس��ب قهرماني در لاليگا محسوب 
مي شود. چنين تيم هايي ش��ايد تفاوت هاي زيادي با هم داشته باشند 
اما همگي در يك مشخصه مشترك هس��تند آن هم مالكيت حداقلي 
توپ و ميدان است. اصولاً همه از رويارويي با تيمي مثل بارسلونا هراس 
دارند و پيش از آنكه با اين تيم مصاف دهند همه پيش بيني ها از سخت 
بودن بازي حكايت دارد. با اين حال همين بارسلونا وقتي مسي و سوارز 
و نيمار را ندارد شرايطش بحراني مي شود. در فوتبال امروز بسياري فقط 
به تعداد پاس هاي صحيح توجه مي كنند و اهميتي ندارد اين همه پاس 
درست نتيجه اي هم دارد يا نه. در صورتي كه معتقدم پاس سالم بايد 
موقعيت گل خلق كند و نتيجه مثبتي براي تيم داشته باشد. منچستر 
يونايتد هم با اين چالش در اين فصل دس��ت و پنجه نرم كرد، چالشي 
كه سبب مي شود تيم هايي چون لستر و اتلتيكو مدعيان را كنار بزنند. 
اينگونه تيم ها در بازي ها جنگنده ظاهر مي شوند و تيم مقابل را حسابي 
تحت فشار قرار مي دهند. لستر در آخرين بازي خود در زمين منچستر 
تنها ۳0 درصد بازي را در اختيار داشت اما شياطين تن به تساوي يك 
- يك خانگي دادند. قهرمان جزيره به خوبي قدر موقعيت هاي اندكش 
را دانست. انقابي كه كلوديو رانيري در لستر انجام داده ستودني است 
و همه به خاطر داريم كه فصل پيش اوضاع اين تيم تا چه حد وخيم بود. 
تاش هاي آنها با گذشت يك فصل نتيجه داده و لستر به تيمي تبديل 
شده كه همه حريفان از رويارويي با آنها مي ترسند. چراكه آنها مي دانند 

لستر آنقدر تاش مي كند تا بالاخره به هدفش برسد. 
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فصل بعد بهتر هم مي شوم 
مهاجم تيم ملي كشورمان در ابتداي فصل 
ليگ هلند از نايمخن راهي آلكمار شد، بعد 
از گذشت شش ماه سخت در اين تيم روند 
خوب خود را در پيش گرفته است و در بازي 
اخير توانست با زدن يك گل و يك پاس 
گل نقش مهمي در عملكرد خوب تيمش 
داشته باشد و نشان دهد همان جهانبخش آماده فصل قبل است. 
عليرضا جهانبخش درباره وضعيت خود در آلكمار مي گويد: »سال 
اولي است كه اينجا آمدم و قصد دارم پيشرفت كنم، خوشبختانه از 
روندي كه در نيم فصل دوم در پيش گرفتيم خيلي خوشحال هستم. 
من در اين مدت چيزهاي زيادي ياد گرفتم و از عملكرد خودم راضي 
هستم و دوست دارم بهتر شوم. اكنون در بهترين شرايط خودم قرار 

دارم و هفته به هفته بهتر مي شوم.« 

سعيد احمديان

نصفجهانفاتحهعربستانراميخواند

نامزدي براي هيئت رئيسه اتحاديه جهاني
در جريان برگزاري مجمع عمومي سالانه 
فدراسيون كشتي، رؤس��اي هيئت هاي 
كش��تي در نامه اي با برش��مردن دلايلي 
همچون نقش تأثيرگذار فدراسيون كشتي 
اي��ران در برنامه ه��اي »اتحاديه جهاني 
كش��تي« جهت دفاع از حفظ كشتي در 
المپيك، ارتباط مؤثر مديريت فدراس��يون كش��تي ب��ا اتحاديه و 
كشورهاي عضو، مقرر كردند رسول خادم در انتخابات آينده هيئت 
رئيسه اتحاديه جهاني كشتي كانديدا شود. اين در حالي است كه 
ننادلالوويچ رئيس »اتحاديه جهاني كشتي« در اين خصوص تأكيد 
بسياري داشته است. نصرالله س��جادي هم كه در مجمع عمومي 
فدراسيون كشتي حضور داشت، گفت: » وزارت ورزش تمام تاش 

خود را براي محقق شدن اين امر به كار خواهد گرفت.«

جشن صعود پيكان به ليگ برتر فوتبال 
تيم فوتبال پيكان با پيروزي برابر پاس همدان در فاصله دو هفته مانده 
به پايان رقابت هاي ليگ يك جشن صعود به ليگ يك برگزار كرد. دراين 
بازي پيكان تا دقايق پاياني موفق نشد گلي به پاس همدان بزند اما گل 
دقيقه 85 عباس محمدرضايي روياي اين تيم را به واقعيت تبديل كرد 
و ش��اگردان عليرضا مرزبان موفق ش��دند با اقتدار به ليگ برتر صعود 
كنند. اين دومين بار است كه مرزبان مي تواند يك تيم را به ليگ برتر 
برساند. او دو فصل پيش به عنوان دستيار اول اكبر ميثاقيان پديده را 
ليگ برتري كرد و حالا هم موفق شد به عنوان سرمربي پيكان را راهي 

سطح اول فوتبال ايران كند. 

دنياحيدري
ليگقهرمانانآسيا

پنج داور ايراني براي حضور در رقابت هاي پربيننده تنيس ويمبلدون 
انگلستان دعوت شدند. روابط عمومي فدراسيون تنيس اعام كرد، 
مسابقات ويمبلدون پس از گرند اسلم هاي استراليا و رولان گاروس 
به مدت دو هفته در زمين هاي چمن 1۳0 ساله لندن برگزار مي شود 
و اين بار نيز داوران ايراني با دعوت رسمي فدراسيون جهاني تنيس به 
اين مسابقات مي روند. علي نيلي، سيدعادل برقعي، سيدامير حسين 

موسوي، شروين صفوي و مسيح صاح، داوران كشورمان هستند كه 
در خرداد سال جاري براي قضاوت در اين رويداد بزرگ تنيس جهان 
راهي انگلستان مي شوند. در پايان اين مسابقات به نفرات برتر بيش 
از 28 ميليون پوند جايزه نقدي اهدا مي شود. افتخارآفريني داوران 
تنيس كشورمان در حالي اتفاق مي افتد كه ملي پوشان ايران هنوز 

نتوانسته اند از سطح سوم تنيس جهان بالاتر بيايند.

5 داور ايراني در تنيس ويمبلدون

گربه در خوابگاه شناگر المپيكي 
آرشام ميرزايي، شناگر تيم ملي شناي ايران با انتقاد از شرايط حاكم 
بر تيم ملي آن هم در حالي كه اين تيم قرار است براي مسابقات كسب 
سهميه المپيك به رقابت با حريفان برود، گفت: »حدود هفت ماه 
است كه هيچ پولي به عنوان حقوق دريافت نكرده ايم. از سوي ديگر 
بابت خوابگاه هم مشكل داريم. اكنون در جايي استراحت مي كنيم 
كه در حال تعميرات است و هيچ حفاظتي حتي در ندارد، خوابگاه ما 
محل رفت و آمد انواع و اقسام موجودات حتي گربه هاست كه همين 

مسئله كار ما را بسيار سخت كرده است.«

توصيه ساعي به عليزاده
هادي ساعي، قهرمان سابق المپيك تكواندوي ايران معتقد است، كيميا 
عليزاده مي تواند به عنوان قهرماني المپيك دست پيدا كند. او در اين 
رابطه توصيه هايي را هم به اين بانوي پرانگيزه و با استعداد تكواندوي 
ايران دارد و مي گويد: عليزاده اگر به خودباوري برسد و خوب تمرين 
كند موفق مي شود. مهم ترين رقيب او تكواندو كار انگليسي است كه تا 
كنون دوبار شكستش داده ولي ميدان المپيك متفاوت است و عليزاده 
تجربه اين ميدان را ندارد ولي با خود باوري و توجه به نقاط ضعف حريف 

مي تواند براي سومين بار او را شكست دهد و در المپيك بدرخشد. 

برنامه هايم 3 ماه ديگر جواب مي دهد
سجاد انوشيرواني، سرمربي تيم ملي وزنه برداري بعد از كسب عنوان 
نايب قهرماني رقابت هاي قهرماني آسيا گفت: »من به تازگي هدايت تيم 
ملي را بر عهده گرفته ام و از لحاظ تمريني نتوانستم براي مسابقه هاي 
قهرماني آسيا برنامه ريزي كنم و تأثير گذار باشم. برنامه  هاي من دو تا 
سه ماه ديگر جواب مي دهد، البته براي مسابقات قهرماني آسيا مقداري 
تمرينات را تغيير دادم تا بتوانيم به نتيجه دلخواه خود برس��يم ولي 
مطمئن باشيد با گذشت زمان و در چند ماه آينده شرايط بهتر مي شود 

و مي توانيم در المپيك اميدوار به كسب موفقيت باشيم.«

شيوا نوروزي

هريردنپ

 كارشناس فوتبال

رئيس سازمان ورزش بسيج و كميته ملي المپيك 
شهادت سردار شمسي پور را تسليت گفتند

سردار يزداني رئيس سازمان ورزش بسيج و كميته ملي المپيك در پيام هاي 
جداگانه اي شهادت سردار عليرضا شمسي پور مسئول سابق تربيت بدني سپاه 
انصارالحسين)ع( و رئيس هيئت تيراندازي استان همدان را تسليت گفتند.

گفتني است پيكر سردار شهيد عليرضا شمسي پور چهارشنبه 15ارديبهشت ماه 
روي دستان مردم ولايتمدار و شهيدپرور همدان تشييع مي شود. 

-------------------------------------------------------------
تأسيسات دريايي با بارسلون همگروه شد

قرعه كش��ي رقابت هاي فوتبال جام باش��گاه هاي جهان انجام شد و تيم 
تأسيسات دريايي قهرمان ايران و آسيا، حريفان خود را شناخت؛ تأسيسات 
دريايي در گروه يك اين مسابقات با دينامومسكو، بارسلونا و كارلوس باربوسا 
همگروه شد. در گروه دوم اين مسابقات الريان قطر ميزبان اين رقابت ها با 
تيم هاي اسپورت پرتغال، مكنوس برزيل و اينتر موستيار اسپانيا هم گروه 

است اين مسابقات طي روزهاي چهارم تا نهم تيرماه برگزار مي شود. 

الاتحاد و النصر چاره اي جز برد ندارند

المپيك نزديك است، فشنگ مي خواهيم!
كاپ جهاني برزيل فرصت مناسبي براي تيراندازان المپيكي ايران بود تا ميزان آمادگي خود را مقابل حريفان 
بسنجند، رقابت هايي كه نتايج آن ثابت كرد كمبود امكانات به خصوص فشنگ براي تيراندازي و تمرين، 
چه ضربه جبران ناپذيري مي تواند به روند رو به رشد اين رشته و تيراندازان المپيكي 
ايران بزند.  مه لقا جام بزرگ، ملي پوش المپيكي ايران در اين خصوص مي گويد: 
»فرصت كوتاهي تا المپيك باقي مانده اس��ت اما همچنان مشكات مالي 
و كمبود مهمات به قوت خود باقي اس��ت، نمي دانم چطور قرار است اين 
مشكات حل ش��ود، من در رش��ته خفيف كار مي كنم و براي تمرين به 
فش��نگ نياز دارم، اميدوارم تا قبل از المپيك اين مشكل حل شود. مربي 
مان قول داده اگر طبق برنامه اي ك��ه او داده پيش برويم مي توانيم نتايج 
خوبي در المپيك داشته باش��يم.« جام در خصوص كاپ برزيل 
هم مي گويد: »اين مسابقات در واقع يك مسابقه آزمايشي 
بود كه همه ورزشكاراني كه سهميه المپيك گرفته بودند يا 
مي خواستند سطح شان را ارتقا دهند شركت كرده بودند، 
خوشحالم توانستم نتيجه خوبي بگيرم و اميدوارم اين 
روند ادامه داشته باش��د. ما حالا اردوهاي تداركاتي 
آلمان و فرانسه را در پيش داريم كه مي تواند به لحاظ 
روحي و رواني و تكنيكي تأثير بسيار خوبي روي ما 
داشته باشد. اميدوارم همه اعضاي تيم بتوانند به 

روند صعودي خود ادامه دهند.«

با تمرينات سخت آماده صعود به المپيك مي شويم
تمرينات سخت تيم ملي واليبال براي شركت در انتخابي المپيك كه اوايل خرداد در ژاپن برگزار مي شود در 
حالي ادامه دارد كه واليباليست ها دوشنبه آينده براي انجام دو بازي تداركاتي به فرانسه مي روند تا روبه روي 

قهرمان ليگ جهاني قرار بگيرند. خوان سيچلو كمك مربي لوزانو پس از پايان تمرين 
ديروز تيم ملي واليبال گفت كه تمرينات براي رسيدن به آمادگي كامل هر روز 
سخت تر از قبل دنبال مي شود: »تمرينات هر روز سخت تر از گذشته مي شود 
و تمامي بازيكناني كه در اردوي تيم  ملي حضور دارند در شرايط ايده آل قرار 
دارند و فشار زيادي را متحمل مي شوند. ما به زودي دو بازي دوستانه با فرانسه 
برگزار مي كنيم. در تمرينات اين روزها سيس��تم حمله، پاس و توپ گيري 
بازيكنان را تمرين مي كنيم تا نزدي��ك به آغاز ر قا بت ها ب��ه آمادگي 100 

درصدي لازم كه نظر ما است، برسند.« سيچلو درباره شانس ايران 
براي صعود به المپيك هم اينطور پاسخ داد: » قول مي دهم كه 

بازيكنان ايران با تمام وجود تاش كنند تا بليت ريو را بگيرند. 
ما در حال حاضر فقط به تيم هاي آسيايي و كانادا و ونزوئا 
فكر مي كنيم تا بتوانيم با برد برابر اين تيم ها بليت رفتن 
خودمان به المپيك را قطعي كنيم.  اين را هم مي دانيم 
كه اگر بتوانيم فرانسه يا لهستان را شكست دهيم يك 
سهميه به سهميه آسيا اضافه مي شود و حريف آسان تري 
به المپيك صعود مي كند.  با اين حال همان طور كه 

گفتم ما فقط به رفتن به المپيك فكر مي كنيم.«

فريدونحسن
منهايفوتبال


